

MASTERS OF SAILING VESSELS

Mr. Wallace asked whether it was the intention of Government to establish a Board of Examiners for Masters and Mates of sailing vessels for the Dominion?

Sir John A. Macdonald said his colleagues, when in England, had a satisfactory interview on this subject with the Board of Trade, and the Government would submit to Parliament a motion with reference to it.

LES MAÎTRES DE BATEAUX À VOILE

M. Wallace demande s'il est dans l'intention du Gouvernement de créer un conseil d'examineurs pour les maîtres et quartiers-maîtres de bateaux à voile pour le Dominion.

Sir John A. Macdonald dit que ses collègues, lors de leur visite en Angleterre, en ont discuté de la manière la plus satisfaisante avec la Chambre de Commerce, et que le Gouvernement soumettra au Parlement une motion à ce sujet.

REGISTRATION OF CANADIAN VESSELS

Mr. Huot inquired whether it was the intention of Government to recommend, in the event of a new Reciprocity Treaty being taken into consideration, that vessels constructed in the Dominion should be registered in the United States in like manner as vessels constructed in the States are in England.

Hon. Mr. Rose replied that in the contingency supposed it would of course be necessary to consider the shipping of the Dominion in all its bearings.

L'ENREGISTREMENT DES BATEAUX CANADIENS

M. Huot demande s'il est dans l'intention du Gouvernement de recommander, dans la perspective d'un nouveau traité de réciprocité, que les bateaux construits dans le Dominion soient enregistrés aux États-Unis de la même manière que les bateaux construits aux États-Unis le sont en Angleterre.

L'hon. **M. Rose** répond que dans de telles circonstances, bien entendu, il faudra étudier l'industrie maritime du Dominion sous toutes ses facettes.

THE CURRENCY

In reply to **Mr. Daoust**—

Hon. Mr. Rose was understood to state that the question of coinage now in circulation would be considered in connection with the measures to be submitted on the subject of the currency.

LA MONNAIE

En réponse à **M. Daoust**,

L'hon. **M. Rose** semble déclarer que la question des pièces qui sont en circulation à l'heure actuelle sera étudiée conjointement avec les mesures qui doivent être soumises au sujet de la monnaie.

THE CASE OF MAJOR SHAW

Mr. Mackenzie moved for copies of the proceedings of the court of enquiry in investigating certain charges preferred against Major Shaw. In asking for these papers the mover said his object was to obtain satisfactory reasons for the neglect to act on what was generally understood to be the recommendation of the Adjutant General. The Minister of Militia the other day said he would oppose this motion, but he (**Mr. Mackenzie**) would nevertheless, in the public interest, move for these papers. He did not believe it to be advisable, because the matter was connected with the Militia Department, that the circumstances relating to it should be kept entirely from the public. If the policy of the Government in this instance came to be adopted, and all papers connected with militia matters were to be refused, the initiation of an abuse would be caused which might attain large dimensions. The hon. Minister of Militia was

[**Hon. Mr. Rose**—**L'hon. M. Rose**.]

L'AFFAIRE DU MAJOR SHAW

M. Mackenzie dépose une motion réclamant le dépôt des procès-verbaux du tribunal chargé d'enquêter sur certaines accusations qui ont été portées contre le major Shaw. Il (**M. Mackenzie**) réclame ces documents pour qu'on lui explique de manière satisfaisante pourquoi on a négligé de prendre les mesures recommandées, sauf erreur, par l'Adjutant général. L'autre jour, le ministre de la Milice a dit qu'il s'opposerait à cette motion, néanmoins, dans l'intérêt public, il (**M. Mackenzie**) dépose une motion réclamant ces documents. Il ne pense pas qu'il soit sage, puisque cette affaire se rapporte au ministère de la Milice, que toutes les circonstances l'entourant soient cachées du public. Si, dans ce cas précis, la politique défendue par le Gouvernement vient à être approuvée, et que tous les documents se rapportant aux affaires de la Milice deviennent inaccessibles, cela créera un précé-